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    Referat 

 

Deltagere: 

Undervisere: Marianne Qvortrup Fibiger (afdelingsleder og UN-forperson), Thomas 

Brandt Fibiger (AIS), Henrik Reintoft Christensen (RV) 

 

Studerende: Caroline Würtz (UN-næstforperson, RV), Tue Nordahl Ælmholdt (RV), 

Laura Snor Carstensen (AIS), Karoline Dybdal Jeppesen (AIS) 

 

Observatører: Kathrine Juul Svejstrup (afdelingskonsulent), Laura Christine Swift (stu-

denterstudievejleder AIS), Nikita Lindholm Christensen (studenterstudievejleder RV), 

Emma Alstrup T. Andreasen (SNUK, ref.). 

 

Fraværende: Ibrahim Elsayed (AIS), Emil Walther Bønding (RV), Aleksandra Dichov 

Lindholdt (RV), Sophia Fonager (studenterstudievejleder RV) 

 

 
 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Uddannelsesnævnet (UN) godkendte dagsorden.  

 

2. Opfølgning fra sidste UN-møde 

Der var ikke noget at følge op på fra forrige UN-møde, den 27. september 2023.  

 

3. Orienteringer og meddelelser 

3.1 Nyt fra UN-forperson 

Marianne orienterede om flere punkter. Hovedpointerne var nedenstående: 

 

Danmarks Studieundersøgelse er sendt ud tirsdag d. 24. oktober. UN-forperson ita-

lesatte en opbakning til udfyldelse af undersøgelsen, og hvilke vigtige informationer 

undersøgelsen kan bidrage med. 

 

SN har drøftet studieintroen, og her er det generelt et problem, at de studerende op-

lever vanskeligheder med IT-oplægget. Tutorerne skal klædes bedre på fremadrettet, 

og det skal være tydeligt at der er tale om en introduktion, og at de studerende der-

med ikke nødvendigvis kender programmerne indgående efterfølgende.      
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Det er blevet kendt, at ikke alle gymnasier informerer deres elever om studiepraktik-

ken. Derfor er der en del gymnasier, som ikke er repræsenteret, og UN drøftede om 

dette kan have betydning for det antal elever, som deltager.  

Der er derfor en del gymnasier som ikke deltager. Afdelingskonsulenten tager det 

med videre. 

Tilvalgsmesse og kandidatmesse bliver online igen i år. Nævnet mener ikke, at online 

messe er den bedste form, men vil hellere tilbage til det fysiske møde.  

Der er en samlet fysisk messe i stakladen til februar. Dette skal give bedre mulighed 

for, at de studerende kan få et bredere indblik, som ikke kommer fra en studenter-

studievejleder.   

 

3.2 Nyt fra afdelingskonsulent 

Tilvalgsstuderende har fået flyttet deres undervisning til lokaler i Nobel. Dog har det 

ikke været muligt, at sikre det samme lokale hver gang. Det er derfor med skiftende 

lokaler. De studerende er dog glade for, at de har mulighed for at blive i Nobel. 

 

3.4 Nyt fra fagrådene 

Arabisk- og Islamstudier 

Overordnet går det godt på alle semestre på bacheloruddannelsen.  

1. semesters studerende er glade for studiet. På 5. semester giver dem som er på til-

valg udtryk for at være glade for semesteret. Men grundet undervisningens placering, 

har der været svingende fremmøde. En overordnet tendens der gik igen på alle seme-

stre er, at der ønskes mere information om undervisningen og særligt eksamen. Det 

samme var gældende for bachelorprojektet, og mulighederne for emnevalg. UN drøf-

tede dette, og var enige i at forventningsafstemning med de studerende, eventuelt i 

midtvejsevalueringen, kan være en måde at imødekomme manglende information.  

 

På kandidaten efterspørger de studerende, at der er større fokus på skriftlighed og 

feedback. Dette efterspørges særligt i relation til oversættelsesopgaver, som er noget 

de studerende skal bruge ved eksamen. Afdelingsleder bakkede op om, at der frem-

adrettet med fordel kan indføres mere feedback i undervisningen. 

 

Religionsvidenskab 

Der har været stor tilslutning til fagrådet i år og på det seneste møde, var også 1. se-

mester studerende. Der er dog ikke lige så stor deltagelse fra tilvalgsstuderende, som 

der er fra grundvalgsstuderende.  

 

I præsentationen af de forskellige propædeutiske sprog, er det vigtigt at der er en un-

derviser fra hvert sprog til stede, da arrangementet har stor indflydelse på de stude-

rendes valg af sprog.  

 

Der har også været en drøftelse af alkoholpolitikken og hvordan de studerende ople-

ver studieintroen og andre sociale arrangementer. De studerende giver udtryk for, at 
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der ikke er nogen problemer, hvis man ikke ønskede at drikke alkohol. Dette imøde-

kommes også af foreninger og arrangementer, hvor der i lige så høj grad er fokus på 

servering af ikke-alkoholiske drikke. Det samme gjorde sig gældende på hytteturen.  

 

3.5 Nyt fra studievejlederne 

Der er studiepraktik i uge 43, og der er mange studerende som kommer fobi og hører 

om livet på universitetet.  

 

Laura kunne fortælle, at oplægget vedrørende læse- og notestrategi har været popu-

lært blandt de studerende, og særligt onlineformatet havde en positiv indvirkning på 

deltagermængden. Det var særligt det online format der tiltrak studerende. Der vil 

også være andre arrangementer i efteråret. Blandt andet om studiegrupper og karrie-

remuligheder.  

 

Fremadrettet vil det ikke længer være via Brightspace, at information fra studievej-

ledningen foregår. Det kommer fremadrettet til at være via au-mail og mailinglister.  

 

3.6 Nyt fra Arts Studier 

UN blev orienteret om nyheder fra oktober nyhedsbrevet fra Arts Studier. Nyheder 

kan læses på studieportalen 

 
4. Orienteringspunkt: IV-fag 

UN blev orienteret om IV-fag på IKS for det næstkommende studieår. UN drøftede 

udbuddet, og var enige om, at der var få udbud. Dette afhænger dog typisk af beman-

dingssituationen, og hvor mange tilmeldte der er til det enkelte kursus. UN drøftede 

ligeledes muligheder for ophold i udlandet, og om der i fremtiden skal oprettes et IV-

fag i udlandet, som med fordel kunne foregå i Cirkel U-regi.   

 

5. Orienteringspunkt: Hvor tager de studerende hen på tilvalg 

UN blev orienteret om hvor religionsvidenskabs- og arabisk – og islamstudier stude-

rende har haft tilvalg siden 2018. UN drøftede tilvalgstendenser, og kom blandt andet 

omkring studerende, som ikke vælger at gå gymnasievejen. Det er ikke alle, som øn-

sker at gå denne vej, og derfor vil oprettelse af tilvalg afhænge af, hvor mange stude-

rende der de enkelte år tilmelder sig tilvalg. 

 

6. Drøftelses- og beslutningspunkt: De to fagligheder på Religionsvidenskab 

og Arabisk- og Islamstudier 

UN drøftede indstillingen til studieordningsændringen. UN bakkede ikke op om ind-

stillingen. UN var enige i, at et fælles udbud ville udvaske den specialisering der sær-

ligt ligger i at tage en kandidat i Arabisk- og Islamstudier. 

 

UN drøftede om der kunne gøres noget ift. at sikre mere tydelig information om mu-

lighederne for dispensationsansøgninger. Laura kunne i forlængelse af dette fortælle, 

at der allerede nu fra studievejledningen informeres om dette på infomøder. Der kan 

dog være nogle udfordringer ift. at AIS-studerende ikke, på samme måde som RV-

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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studerende, har fået samme baggrundsviden.   

 

7. Orienteringspunkt: Studiegrupper 

UN drøftede fremtidig sammensætning af studiegrupper, og hvordan erfaringer kan 

bringes i spil ved forestående sammensætninger. Særligt må studiegruppe-workshop-

pen gerne placeres tidligere på semesteret, og der må gerne være en opsamling midt 

på semesteret, så grupper der er gået i opløsning, kan få den rette hjælp.  

 

De studerende ønsker fortsat, at grupperne dannes på forhånd, så de ikke selv skal 

danne dem. Samtidig skal det også være tydeligt, at studiegrupperne dannes i første 

undervisningsgang. UN vil gerne drøfte studiegrupper og om den nye proces funge-

rer, igen til foråret. 

 

Næste skridt: 

Afdelingskonsulenten samler erfaringerne og tager det med videre.  

 

8. Orienterings- og drøftelsespunkt: Status på handleplanspunkt: Arbejds-

gruppen gør status 

På basis af undervisningsevalueringerne er der nedsat en arbejdsgruppe, der arbej-

der med ændring af undervisningsformer, der tager hensyn til resultaterne af de ind-

komne evalueringer. Thomas fra arbejdsgruppen gjorde status.  

Thomas kunne fortælle, at der er fokus på gode overgange mellem kurser; både ind-

holdsmæssigt og didaktisk. Kommunikation har også fyldt i arbejdet, og særligt kur-

ser med flere delområder, har haft fokus på god kommunikation og planlægning in-

ternt.  

 

De studerende kunne fortælle, at der fortsat er udfordringer med kurser som sam-

menlæses. Her er det vigtigt, at der er en større grad af italesættelse, så de stude-

rende ikke er i tvivl om f.eks. omfang og selve eksamen. De pointerede også, at der på 

samlæste kurser med fordel kan være en ”status”-forelæsning, så de studerende får et 

brush up på, hvor langt de er nået i den historiske periode, og hvor meget der bygges 

videre på. I forlængelse af dette drøftede UN modeller hvorpå dette kunne faciliteres 

bedst. UN var enige i, at et visuelt format måske kunne hjælpe på forståelse og et 

overblik.   

 
9. Beslutningspunkt: Mødeplan kommende år 

UN fastlagte mødetidspunkter for 2024. Mødetidspunkterne blev: 

 

31. januar kl. 13:00-15:30 

28. februar kl. 13:00-15:30 

27. marts kl. 13:00-15:30 

24. april kl. 13:00-15:30 

29. maj kl. 13:00-15:30 

26. juni kl. 13:00-15:30 

28. august kl. 12:00-14:30 

25. september kl. 13:00-15:30 
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30. oktober kl. 13:00-15:30 

27. november kl. 13:00-15:30 

18. december kl. 09:00-12:00 

 

Næste skridt: 

UN-sekretæren indkalder til møderne.   

 

10. Drøftelsespunkt: Forslag til kommende møder 

 

10.1 Forslag til kommende UN-møder 

Emma kontakter Amanda fra Vest, med henblik på et omlæg om den nye generation 

af studerende, til november-mødet.  

 

10.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

UN vil gerne have, at SN drøfter konkrete rammerne for udmeldelse af eksamenspla-

ner, og en ændring af tidsrammen hvori senest eksamenstidspunkter senest kan æn-

dres.    

 
11. Evt. 

Der var intet til eventuelt.   

 

Mødet blev hævet kl. 16:46 

Emne Tidspunkt 

Drøftelse af hvordan studerende kan blive længst muligt i den arabiske ver-

den på deres udenlandsophold uden, at det påvirker deres uddannelse og 

eksamener (drøftelse) 
Efteråret 2023 

Den nye generation, hvad er det for nogle studerende der starter på univer-

sitet. Elev → studerende. Hvordan sikre man en god brobygning. Der er 

mange med udfordringer, og det betyder noget for studielivet. Amanda fra 

VEST inviteres med (drøftelse) 

November 2023 

Studiepraktik. SSV holder et oplæg om evalueringen herfra. Laura kommer 

med oplæg med inspiration fra studie-basar November 2023 

SPS, funktionsnedsættelse. Rasmus fra RSC skal inviteres med (drøftelse) Foråret 2024 

Status på studiegrupper. UN gør status på den nye praksis Foråret 2024 


